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Novi Pazar - Po~ela su partijska
spremanja pred predstoje}e izbore. Za
sada, sve ustaljeno i prepoznatljivo.
Nekada su predizborne aktivnosti po-
~injale i zavr{avale se sa tri A - autono-
mija, auto-put i aerodrom. Autonomi-
ja se i dalje „gura“ kroz prepoznatljivu
retoriku iz devedesetih godina pro{log
veka. Opstaje pri~a u raznim oblicima.
Auto-put samo {to nije pro{ao pe{ter-
skim prostranstvima, na pedesetak ki-
lometara od Novog Pazara. Svi po ma-
lo ugra|uju sebe u obe}ani prostrani
asfalt. 

Za pro{le godine obe}a-
ni, aerodrom tra`enje lo-
kacije jo{ traje. Da li }e
se poletati i sletati sa
novopazarske ili bli`e
tutinskoj teritoriji? Mi-
nistar gra|evine, pre
desetak meseci, rekao je
da, za sada, od aerodroma
nema ni{ta. Za ovaj grad ne-
ma ni{ta, osim ambicioznih obe}anja,
jo{ od demokratskih promena 2000.
godine. Nema direktnih investicija, niti
novootvorenih radnih mesta.

Politi~ke partije jo{ se ne
izja{njavaju {ta }e u novoj

rundi da ponude. Grad-
ska vladaju}a ve}ina,
koalicije okupljene oko
Sand`a~ke demokrat-
ske partije (SDP) i SNS,

sprovodi svoje planove i
u hodu i ne ba{ vidljivo, di-

sciplinuje svoje ~lanstvo. Na-
prednjaci su napravili kadrovske pro-
mene na mestu zamenika gradona~el-
nika, u Gradskom ve}u i na ~elu JKP
„Gradska toplana“. S. N.
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Predizborno zahuktavanje u Novom Pazaru

Sa ~im pred bira~e?
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Kampanje su u
ovom gradu uvek
`estoke: Novi Pazar 

NA[A PRI^A: Prijepolje posle vi{e decenija
kona~no bez divlje deponije Stanjevine 

Zeleno brdo
umesto 

brda sme}a
Prijepolje - Re{avanje goru}eg

problema prijepoljske op{tine,
opasnog rugla, divlje deponije na
ulasku u grad, od 2018. godine pre
svega je zavisilo od agilnosti nadle-
`nog ministarstva i Vlade Srbije.
Iako se o~ekivalo da sanacija po~-
ne ve} po~etkom 2020. godine, to
se nije dogodilo. 

Na to je svakako uticala vanred-
na situacija zbog pandemije koro-
na virusa, a potom su do{li i izbori.
U martu ove godine po~ela je prva
faza sanacije prema projektu koji je
u me|uvremenu izradio tim Arhi-
tektonsko-gra|evinskog instituta

iz Novog Sada. Predsednik op{tine
Vladimir Babi} potpisao je ugovor
sa u`i~kim preduze}em „Jedin-
stvo“ ~ija je vrednost 33 miliona i
887 hiljada dinara. Zaklju~enim
poslom obuhva}ena je prva faza
sanacije kojom je predvi|ena za{ti-
ta lokacije od daljeg rasipanja sme-
}a. Stanjevine su u me|uvremenu
postale „zeleno brdo“. Oni koji su
znali kako je bilo ne mogu da pre-
poznaju ulazak u grad. Oni koji pr-
vi put prolaze nikada ne bi pomisli-
li da je ba{ tu, pre samo godinu da-
na, bilo jedno od najru`nijih sme-
tli{ta u Srbiji. I. H. D.
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U novopazarskim sportskim klubovima 
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Predizborna 
kampanja je 

najbolje vreme 
za ̀ ivot. U njoj je

sve nadohvat
ruke

Zajedni~ki projekat za mlade UNICEF-a, NSZ i 
Ministarstva za rad i zapo{ljavanje

Do posla kroz obuke 
i radnu praksu 

Plan je da se kroz program umre`i oko 2.000 mladih 
nezaposlenih do 30 godina i 500 poslodavaca u ~ijim }e

se firmama obu~avati i sticati nove ve{tine

Zavr{eno anketiranje gra|ana Novog Pazara za „Na{ bud`et 2022“

Dva prioriteta od deset predloga
Strana III



Nova Varo{ - Polo`aj mladih u Srbiji
na tr`i{tu rada je i dalje veoma nepovo-
ljan, a pronala`enje posla je jedan od
najve}ih izazova, velikim delom i zbog
manjka njihovog radnog iskustva u od-
nosu na odrasla nezaposlena lica, poka-
zali su rezultati najnovije ankete o za-
poslenosti koju su sproveli UNICEF u
Srbiji, Nacionalna slu`ba za zapo{ljava-
nje i Ministarstvo za rad, zapo{ljavanje,
bora~ka i socijalna pitanja. Kako bi se
ubla`ili problemi u ovoj oblasti, ove tri
institucije su pokrenule inovativni pro-
gram pod nazivom „Unapre|enje za-
po{ljivosti mladih kroz radne prakse“,
koji je predstavljen i u Novoj Varo{i.

Projekat ima za cilj da mladima
obezbedi vi{e prilika za razvijanje ve-
{tina i tako pove}a njihove mogu}no-
sti i kompetencije da prona|u odgova-
raju}e zaposlenje. „Kako bismo ade-
kvatno adresirali nezaposlenost mla-
dih, potrebno je kreirati mogu}nosti za
sticanje iskustva kroz radne prakse i
adekvatnu podr{ku u procesu tra`enja
posla. Uz ve{tine koje }e sticati u skla-
du sa potrebama poslodavaca, mladi
}e biti pripremljeniji i konkurentniji
na tr`i{tu rada“, isti~e dr Sandra Gruji-
~i}, pomo}nica ministra za rad i zapo-
{ljavanje. 

Prema podacima iz Ankete o radnoj
snazi, stopa zaposlenosti za stanovni-
{tvo starije od 15 godina u drugom
kvartalu ove godine iznosila je 48,3 od-

sto, {to je porast u odnosu na isti period
lani. Ipak, kada je re~ o mladima izme-
|u 15 i 24 godine, podaci su daleko ne-
povoljniji. Tome u prilog govori ~inje-

nica da je stopa nezaposlenosti mladih
do 24 godine u Srbiji 22,2 odsto. U iz-
ve{taju se konstatuje i da se mladi u na-
{oj zemlji suo~avaju sa znatno lo{ijim
izgledima na tr`i{tu rada od svojih vr-
{njaka u EU, gde stopa nezaposlenosti
iznosi ne{to manje od 16 odsto. 

U UNICEF-u Srbije ka`u da je jedan
od najve}ih napora koje bilo koja dr`a-
va mo`e da u~ini jeste da poma`u mla-
dima da sti~u nova znanja i ve{tine. „U
`elji da podr`imo napore institucija u
Srbiji radimo na tome da radne prakse
u~inimo {to dostupnijima. Ovaj novi
program }e poslodavcima pru`iti mo-
gu}nost da, u skladu sa svojim potreba-
ma i u okviru principa dru{tveno odgo-
vornog poslovanja, anga`uju i pru`e
{ansu mladima posebno onima iz ose-
tljivih kategorija“, napominje rukovo-
diteljka UNICEF-ovog novog projekta
Stanislava Vu~kovi}. 

Program „Unapre|enje zapo{ljivo-
sti mladih“ pokrenut  je u oktobru ove
godine i traja}e do novembra 2022.
Plan je da se kroz obuku i radne prakse
pove`e najmanje 2000 mladih i 500 po-
slodavaca. Svi zainteresovani za u~e{}e
u projektu mogu da se prijave putem
platforme za prijavu „Biramuspeh“
(www.biramuspeh.com). R. Popovi} 
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Skoro 14.000 
nezaposlenih 

Prema podacima prijepoljske Fi-
lijale NSZ, na evidenciji tr`i{ta rada
u  ~etiri susedne op{tine, nalazi se
ukupno 13.788 nezaposlenih. Naj-
manje  u Novoj Varo{i - 1.497, a naj-
vi{e u Sjenici 4.582. Na posao ~eka  i
3.927 Prijepoljaca i  3.782 Pribojaca.

- Na teritoriji koju pokriva Filija-
la NSZ Prijepolje, od ukupnog broja
nezaposlenih lica njih 2.645 su iz ka-
tegorije mladih, starosti od 15 do 29
godina. Me|u njima je 194 Novova-
ro{ana, 644 Pribojaca, 674 lica je sa
podru~je op{tine Prijepolje, a 1.133
iz sjeni~ke op{tine - ka`e Milan Rvo-
vi} iz prijepoljske Filijale Nacionalne
slu`be za zapo{ljavanje. 

Pro{le su ta~no dve godine od

kada sam na ovom mestu

postavio pitanje: \e smo mi, a

|e je Evropa, u nastojanju da

uka`em na ozbiljan raskorak

izme|u realnog stanja u nas i

proklamovanog strate{kog cilja

koji podrazumeva punopravno

~lanstvo Srbije u Evropskoj

uniji. Od tada, na `alost jo{ uvek

ve}ine njenih gra|ana koji taj

proces podr`avaju, Srbija nije

otvorila niti jedno novo

poglavlje ili klaster u

zapo~etom procesu pregovora

o ~lanstvu. Proces evropskih

integracija je, naime,

stavljen „na

~ekanje“. A

pomenuti

raskorak je

danas jo{

ozbiljniji. 

Na ~ekanju

se nalazi i proces

ostvarivanja

prava i unapre|enja

polo`aja nacionalnih

manjina. Kao dokaz za takvu

tvrdnju mogu poslu`iti, primera

radi, izve{taji Evropske komisije

o napretku Srbije u procesu

evrointegracija u kojima se ve}

godinama evidentiraju manje-

vi{e isti problemi. I pored

napretka u stvaranju zakonskih

i institucionalnih pretpostavki,

problemi kao {to su nedovoljna

zastupljenost u javnoj upravi,

brojni problemi u obrazovanju i

informisanju na manjinskim

jezicima, netolerancija i

diskriminacija prema

manjinama po razli~itim

osnovama, rasprostranjen i sve

prisutniji govor mr`nje,

ilustruju ~injenicu da se `ivot

pripadnika nacionalnih

manjina su{tinski nije bitnije

promenio u poslednjih

bezmalo osam godina koliko

traje proces pregovora sa

Evropskom unijom.

Nakon isteka rokova za

realizaciju najve}eg broja mera

i aktivnosti iz Akcionog plana za

ostvarivanje prava nacionalnih

manjina koji je kao

srednjoro~ni strate{ki

dokument donet jo{ 2016.

godine, tzv. manjinsko pitanje

je u fokus pa`nje

zainteresovane javnosti ovih

dana vratila odluka Ministarstva

za ljudska i manjinska prava i

dru{tveni dijalog da formira

posebnu radnu grupu za izradu

predloga novog akcionog

plana i naro~ito da raspi{e javni

poziv za ~lanstvo organizacija

civilnog dru{tva u pomenutoj

radnoj grupi. Ovim potezom

Ministarstvo na izvestan na~in

reanimira i reaktivira proces koji

je odre|eno vreme bio stavljen

po strani.   

Za organizaciju koja kao

jedno od prioritetnih polja

delovanja ima za{titu prava

nacionalnih manjina, odluka

ministarstva da prihvati na{u

kandidaturu i budu}e ~lanstvo

u radnoj grupi predstavlja jo{

jednu priliku za dokazivanje da

u~e{}e organizacija

civilnog dru{tva u

procesu

evrointegracija

ima su{tinski

zna~aj za

kvalitet tog

procesa. To,

me|utim, sa

svoje strane nosi

nekoliko zna~ajnih

izazova. Prvo, postavlja

se pitanje odnosa sa

institucijama koje }e biti deo

procesa, a gde }e od presudne

va`nosti biti po{tovanje

principa inkluzivnosti i

transparentnosti. Drugo, od

najve}eg interesa za ceo

predstoje}i proces bi}e

uklju~ivanje relevantnih

predstavnika manjinskih

zajednica, nacionalnih saveta

nacionalnih manjina pre svih,

kako bi se omogu}ilo da njihovi

stavovi i interesi budu uva`eni i

kako bi se ovoga puta izbegao

ranije vi|eni scenario

napu{tanja procesa. 

U istom kontekstu, evo

prilike da zahtevi za revizijom

prethodnog dokumenta koji su

dolazili sa odre|enih strana

budu ispunjeni ukoliko

odra`avaju realne i ostvarive

potrebe manjinskih zajednica.

Kona~no, proces treba da

omogu}i promociju i za{titu

interesa gra|ana, u ovom

slu~aju pripadnika nacionalnih

manjina, kroz podsticanje i

omogu}avanje naj{ireg

dijaloga sa ciljem da novi

akcioni plan ispravi nedostatke

prethodnog i omogu}i

su{tinsku promenu njihovog

polo`aja nabolje, bez obzira u

kom delu Srbije da `ive.

Autor je koordinator 
u NVO Akademska 

inicijativa „Forum 10“

LI^NI STAV

Manjinsko 
pitanje i 
pregovori sa 
Evropskom unijom
Pi{e: Teo Tarani{

Proces 

evropskih 

integracija 

stavljen 

„na ~ekanje“

Zajedni~ki projekat za mlade UNICEF-a, Nacionalne slu`be 
za zapo{ljavanje i Ministarstva za rad i zapo{ljavanje

Do posla kroz obuke 
i radnu praksu 

Plan je da se kroz program umre`i oko 2.000 mladih nezaposlenih do 30 godina i 
500 poslodavaca u ~ijim }e se firmama obu~avati i sticati nove ve{tine

Novi Pazar - Bo{nja~ko nacionalno
vije}e (BNV) saop{tilo je da ih zabri-
njava odluka Apelacionog suda u Kra-
gujevcu da umanji kaznu policajcu
Raici Beloici za ubistvo Fahrudina
Skarepa (22), u septembru 2017. godi-
ne. Vije}e je podsetilo da je taj sud pre-
ina~io presudu Vi{eg suda u U`icu i
„ionako prenisku kaznu od pet godi-
na, smanjio na ~etiri godine zatvora“.

Beloica je osu|en za krivi~no delu
ubistva iz nehata, jer je u no}i izme-
|u 29. i 30. septembra 2017. godine,
dok je bio u policijskoj akciji spre~a-

vanja {verca, u blizini sela Dolovo
kraj Tutina, ubio Skarepa.  U BNV
smatraju da se, uzimaju}i u obzir de-
{avanja u vreme izvr{enja zlo~ina, ra-
di o promi{ljenom ubistvu.

„Uzimaju}i u obzir ~injenice da je
zlo~in izvr{en nakon {to je ubijeni
Fahrudin Skarep uredno zaustavio
vozilo, da je ubica policajac Beloica
pri{ao i hladnokrvno ispalio hitac,
koji je pro{ao kroz bo~no staklo ubi-
jenog, kao i me|usobni razgovor
ubice i njegovih kolega policajaca u
vrijeme izvr{enja zlo~ina, jasno po-

tvr|uju uvjerenje da se radi o promi-
{ljenom ubistvu.

Zatvorska kazna od ~etiri  godine
za policajca ubicu Raicu Beloicu za
promi{ljeno i surovo ga{enje jednog
mladog nevinog `ivota, kazna je ko-
ja }e ohrabriti budu}e zlo~ince u svo-
jim namjerama“, pi{e u saop{tenju
BNV. Prema nezvani~nim saznanji-
ma, policajac je tvrdio da je savesno
obavljao svoj posao i da je pucao u
samoodbrani jer je, tvrdi, Skarep
hteo da ga udari automobilom.

S. D. 

BNV protiv smanjenja kazne Skarepinom ubici

Nova Varo{
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS AKTUELNO

Novi Pazar - Po~ela su partijska
spremanja pred predstoje}e izbore.
Za sada, sve ustaljeno i prepoznatlji-
vo. Nekada su predizborne aktivno-
sti po~injale i zavr{avale se sa tri A -
autonomija, auto put i aerodrom.
Autonomija se i dalje „gura“ kroz
prepoznatljivu retoriku iz devedese-
tih godina pro{log veka. Opstaje pri-
~a u raznim oblicima. Auto put sa-
mo {to nije pro{ao pe{terskim pro-
stranstvima, na pedesetak kilometa-
ra od Novog Pazara. Svi po malo
ugra|uju sebe u obe}ani prostrani
asfalt. Za pro{le godine obe}ani, ae-
rodrom tra`enje lokacije jo{ traje.
Da li }e se poletati i sletati sa novo-
pazarske ili bli`e tutinskoj teritoriji?
Ministar gra|evine, pre desetak me-
seci, rekao je da, za sada, od aero-
dromske pri~e nema ni{ta.

Za ovaj grad nema ni{ta, osim
ambicioznih obe}anja, jo{ od demo-
kratskih promena 2000. godine. Ne-
ma direktnih investicija, niti novoo-

tvorenih radnih mesta. Ni milimetar
asfalta nije polo`en na magistralne
saobra}ajnice koje vode ka ovom
gradu. Iako najve}i u ovom delu Sr-
bije, Novi Pazar je po prose~nim za-
radama na kraju sand`a~ke liste. Za
republi~kim prosekom kaska mno-
go. Pre godinu dana, zaposleni u be-
ogradskoj op{tini Vra~ar primali su
vi{e nego duplo od Novopazaraca,
Pribli`avanja nema ni sada.

Ulagala je dr`ava Srbija u izgradnju
komunalne infrastrukture, renovira-
nje, izgradnju i opremanje {kola,
sportskih objekata. Priskakali su u po-
mo} i inostrani donatori: Ujedinjeni
Arapski Emirati, Norve{ka, TIKA,
EU...Dolaze potencijalni investitori i
odlaze sa obe}anjima „o perspektiv-
nim potencijalima za saradnju“. Sve je
nedovoljno za br ì razvoj ovog kraja.

Investitori se „brane“ pri~om o
nerazvijenoj saobra}ajnoj infrastruk-
turi. Sve im daleko: auto putevi, aero-
dromi, ̀ eleznica. Nisu im primamlji-
ve ni subvencije u hiljadama evra za
svako novootvoreno radno mesto.
Zato ovaj grad, iako nekada centar
proizvodnje d`insa i obu}e, ima sto-
pu nezaposlenosti ve}u od 50 odsto
radno sposobnog stanovni{tva.

Predizborna kampanja je najbolje

vreme za `ivot. U njoj je sve na do-
hvatu ruke i odmah posle pobede.
Bira~i se zaklinju na nepoverenje po-
verenju. Politi~ke partije, jo{ se ne iz-
ja{njavaju {ta }e u novoj rundi da po-
nude. Gradska vladaju}a ve}ina, ko-
alicije okupljene oko Sand`a~ke de-
mokratske partije (SDP) i SNS, spro-
vodi svoje planove i u hodu i ne ba{
vidljivo, disciplinuje svoje ~lanstvo.
Naprednjaci su napravili kadrovske
promene na mestu zamenika grado-
na~elnika, u Gradskom ve}u i na ~e-
lu JKP „Gradska toplana“. Ostavke,
za koje se tvrdi da su rezultat unutar-
strana~kih previranja, dovele su no-
ve kadrove.

Opoziciona SDA Sand`aka, u
prepoznatljivom stilu, nezadovoljna
je odnosima u gradskom parlamen-
tu. Njene predloge za dopunu dnev-
nog reda, skup{tinska ve}ina redov-
no ne prihvata. Odbornici te partije
se ljute zbog postupaka poslu{nika
„Vu~i}evog velikosrpskog re`ima“ i

napu{taju zasedanja. Polako se otva-
ra prepoznatljiv predizborni re~nik.

Posle iznenadne smrti lidera
Stranke pravde i pomirenja (SPP)
Muamera Zukorli}a, sand`a~ka poli-
ti~ka scena nije ista. Njegov naslednik
na mestu politi~kog lidera Usame Zu-
korli} po~eo je da obilazi sand`a~ke
op{tine i da stalno ponavlja da ostaju
na putu koji je trasirao njegov otac: je-
instvena Islamska zajednica, po{tova-
nje strate{kog sporazuma sa vladaju-
}om SNS, pomirenje, tolerancija, raz-
voj demokratije, unapre|enje obrazo-
vanja i znanja... Mladi Zukorli} je i za-
menik predsednika Republi~ke izbor-
ne komisije (RIK). Bez obzira {to stal-
no insistira na jedinstvu, pomirenju i
toleranciji, koje je njegov otac ostavio
u nasledstvo svojim sledbenicima, svi
se pitaju da li }e biti kadar da na oku-
pu odr`i ceo versko-obrazovno-poli-
ti~ki sistem.

O novim koalicijama, za sada, se
samo spekulise. Svi aktuelni politi~ki
igra~i u bo{nja~koj zajednici „okusi-
li“ su kaliciju sa vladaju}im re`imom.
Partije koje ra~unaju na glasove srp-
skog stanovni{tva, kao uvek, gledaju
prema svojim beogradskim centrala-
ma. Kako se odlu~i tamo, tako }e biti
i ovamo. S. Novosel

Novi Pazar - Poslednji dan novem-
bra bio je i poslednji za sedmodnevno
anketiranje stanovnika Novog Pazara
o odre|ivanju prioriteta za finansira-
nje iz gradskog bud`eta naredne godi-
ne. Lokalna samouprava ponudila je
10 predloga, a dva, sa najvi{e glasova,
u}i }e u bud`et. Pored tih predloga,
u~esnicima ankete ostavljena je bila
mogu}nost da dopi{u i svoje predloge.

Gra|anima je ponu|eno da glasaju
za nabavku vozila za patrona`nu slu-
`bu, podr{ku maloj privredi, podsticaj
za organizovanje recikliranja u {kola-
ma, ~i{}enje i rekultivacija divljih de-
ponija, programi za unapre|enje ener-
getske efikasnosti, izgradnja de~ijih
igrali{ta, osnivanje fonda za le~enje de-
ce sa retkim bolestima, preventivni
pregledi u borbi protiv raka dojke, sub-

vencionisanje kamata za poljoprivred-
ne kredite i izgradnju kule D`ephane
na severnoj strani gradske tvr|ave.

Rezultati ovakvog izja{njavanja o
planiranju sredstava u gradskoj kasi
tek treba da budu objavljeni na sajtu
gradske uprave. U~estvovanje gra|ana
u planiranju bud`etskih sredstava,
preko anketa, gradska uprava organi-
zuje drugi put. Pro{le godine bilo je
{est predloga. Ove godine na listi se po-
novo na{lo osnivanje Fonda za le~enje
dece sa retkim bolestima. Osim toga,
glasalo se i za rekonstrukciju Kule mo-
trilje u gradskom parku, za ure|enje
postoje}ih i izgradnju novih {kolskih
igrali{ta, osnivanje Centra za razvoj
mladih talenata, izgradnja de~ijeg vrti-
}a kod O[ Bratstvo“ i kori}enje reke
Trnavice.

Izgradnja nove zgrade de~ijeg vrti-
}a „Na{e dete“ po~e}e narednog prole-
}a. Kapaciteti }e biti duplo ve}i. Kori-
}enje reke Trnavice re{ava se u „pake-
tu“ sa ure|enjem tokova Ra{ke i Jo{a-
nice. Bi}e ukori}eno ukupno ne{to vi-
{e od sedam kilometara vodotokova.
Vrednost radova je 7,2 miliona evra.

Kula motrilja u gradskom parku je
projekat Regionalne turisti~ke organi-
zacije Sand`aka. Radovi se privode
kraju, a njihova vrednost je 27 milio-
na dinara. Sredstva je obezbedilo Mi-
nistarstvo trgovine, turizma i teleko-
munikacija.

U gradskoj kasi ove godine je bilo
planirano vi{e od 3 milijarde dinara i
u odnosu na nekoliko prethodnih go-
dina, planirana sredstva su bila tri pu-
ta ve}a. S. Novosel

Predizborno zahuktavanje u Novom Pazaru

Sa ~im pred bira~e?

\erlek u Predsedni{tvu SNS
Vest sa nedeljnog skupa na-

prednjaka u Beogradu, da je Mir-
sad \erlek jednoglasno izabran za
~lana Predsedni{tva te stranke ni-
koga nije iznenadila. Bila je to zva-
ni~na potvrda onoga {to se zna vi-
{e od godinu dana. Pribli`avanje
SNS donela mu je mesto dr`avnog
sekretara u Ministarstvu zdravlja.
\erlek je, jo{ pro{le godine, „uga-
sio“ svoju Sand`a~ku narodnu par-
tiju (SNP), koja je, u poslednjih os-
am godina, sa tri odbornika u
gradskoj skup{tini imala isplativ
koalicioni potencijal. On i njegovi
~lanovi porodice i partije bili su na
mestu predsednika gradskog par-
lamenta, u gradskoj vladi, na me-
stu pomo}nika gradona~elnika... Fo
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Zavr{eno anketiranje gra|ana Novog Pazara za „Na{ bud`et 2022“

Dva prioriteta 
od deset predloga

Novi Pazar - ^lanica Gradskog ve}a
zadu`ena za obrazovanje Ulfeta Dem-
~ovi}, najavila je da }e, u narednih de-
set godina, biti izgra|eno deset vrti}a i
{kola u ovom gradu. Tako je predvi|e-
no Nacrtom plana odr`ivog razvoja
Novog Pazara od 2021- 2030.

Kapaciteti Pred{kolske ustanove
„Mladost“ odavno su prevazi|eni. U
pet de~ijih vrti}a, nema dovoljno mesta
za sve mali{ane, pa godinama postoje
liste ~ekanja. Prema poslednjim poda-
cima, u septembru mesta je bilo za 285
dece, a 122 je ostalo na listi ~ekanja.
Rastere}enje je trebalo da bude otvara-
nje vrti}a „^arolija“, u naselju [estovo.
U leto 2018. najavljivano je otvaranje za
jesen te godine. Kako je tada re~eno,

trebalo je da se uradi jo{ sa-
mo pristupni put. Raspi-
sivanje tendera za izbor
izvo|a~a radova i iz-
gradnja puta „otegli“ su
se do pre dvadesetak
dana. Objekat je, na brzi-
nu, pripremljen za uselje-
nje, jer je morao da primi
mali{ane iz vrti}a „Na{e dete“,
koji je postao neuslovan za boravak de-
ce. Roditeljima nije odgovaralo da ma-
li{ane, na celodnevni boravak, vode u
druga dva udaljena vrti}a. „^arolija“ }e
mo}i da primi do 250 dece.

Zgrada objekta „Na{e dete“ stara je
skoro ~etiri i po decenije. Bez ozbiljnog
investicionog ulaganja nije mogla da

izdr`i teret godina i preko-
brojnih grupa, pa je posta-

la nebezbedna za bora-
vak dece. Pre nekoliko
godina, u delu zgrade
sru{io se plafon. Grad-

ska vlast donela je odlu-
ku da gradi novu zgradu

tog vrti}a. Sada je sve pozna-
to. Na prole}e po~inju gra|evin-

ski radovi. Nova zgrada ima}e duplira-
ne kapacitete. Gradi}e se na slobod-
nom delu parcele i kada bude pu{ten u
rad novi vrti}, stara zgrada bi}e sru{e-
na i u tom delu bi}e ure|eno dvori{te.
Vrednost radova je oko 170 miliona
dinara. Sredstva je obezbedilo Mini-
starstvo prosvete Srbije. S. N. 

Pro{irenje pred{kolskih kapaciteta u Novom Pazaru

Po~inje izgradnja novog objekta
U narednih 

deset godina bi}e
izgra|eno deset 

vrti}a i {kola 

NOVOPAZARSKE 
SLIKE I PRILIKE

Zelenilo
Dobro da se {kola ustalila. Odahnuli su i
srednjo{kolci po~etnici. Kompjuter, onaj
beogradski, „ignorisao“ im `elje, pa je sve
izgledalo kao polazak u politi~ku a ne srednju
{kolu. Malo na ku}nom, malo na partijskom
posetku, pa kako se kome zalomi.
Posetkovanje je nepomenik, posredovanje tihi
pomenik izme|u beogradskih spiskova.
Kahva-institucija sve zna.

Mladi znaju da bez ~istog vazduha nema
zdravog `ivota. Zato svi krenuli da daju svoj
doprinos ozelenjavanju gradskih i
okologradskih povr{ina. Za to nisu ~uli gradski
komunalni inspektori. Usred dvori{ta mlade
stabljike kru{ke i jabuke proglasili su
komunalnim otpadom. Kako nisu napisali, u
zakonu takvog komunalnog otpada nema, a
sekira je proradila. Za{to? Nisu du`ni da
obja{njavaju. Mo`e im se. Oni su vlast. A i
poznanstva stara nemaju zaborava. Za ostali
komunalni otpad, o koji se spoti~u kad {etaju
gradom, mora da im se prijavi telefonom. Vi{e
veruju u{ima, nego o~ima. Me{anje u svoj
posao, te{ka je radna obaveza. Za{to bi se
ne{to zelenelo, kad je blato mek{e, a
prijateljstvo odu`enije i u~vr{}enije. S. N. 

NOVI PAZAR - U~enici osnovne {kole „Bratstvo“ 
posadili su desetak sadnica crvenog jasena na 
Sportsko-rekreativnom centru u okviru projekta 
„Uloga u~enika u za{titi `ivotne sredine“, koji se realizuje 
u jo{ 29 osnovnih {kola {irom Srbije. S. D. 

Foto: novipazar.rs

FOTO-VEST

U~enici posadili 
sadnice crvenog jasena



- Umetnost je, ve} du`e vreme, izme-
{tena iz institucija kulture. Ulice, trgovi,
kafi}i, privatni ateljei, klubovi i mesta gde
se lako stupa u kontakt i razmenjuju in-
formacije, postali su i mesta odr`avanja
kulturno-umetni~kih programa. Mislim
da alternativna kultura omogu}uje uspo-
stavljanje boljih odnosa sa dru{tvom i sa-
mo mo`e da pomogne institucijama kul-
ture u postizanju bolje komunikacije sa
publikom. Alternativni kulturni sadr`aji
moraju da budu deo sveukupne kulturne
ponude grada i uglavnom su dobro pri-
hva}eni od strane kulturnih aktera zapo-
slenih u institucijama. Konkretno, Kul-
turni centar, a samim tim i Galerija MMC,
uvek je bio podr{ka projektima alternativ-
ne umetni~ke scene. Me|u brojnim kul-
turnim programima koji se planiraju i re-

alizuju, mora biti mesta i za programe ko-
ji ne moraju biti organizovani ili pokrenu-
ti od strane zvani~nih institucija.

Kada je u gradu bilo vi{e podr{ke za
mlade umetnike, kada ste Vi po~injali
ili sada?

- Pre dvadeset godina, u ovom gradu,
nije bilo mnogo akademskih likovnih
umetnica i  umetnika, posebno dizajnera.
Tada sam bila tek tre}i diplomirani gra-
fi~ki dizajner u gradu. I opet nije bilo lako.
@elela sam da svoju radnu karijeru po~-
nem u toj oblasti, ali radnih mesta nije bi-
lo. Sa druge strane, nisam bila u mogu}-
nosti da pokrenem svoju {tampariju ili di-
zajn studio, jer nisam imala po~etni kapi-
tal, kao ogromna ve}ina mladih ljudi koji
zavr{e studije.  Tada sam se okrenula na-
stavi, magistrirala, doktorirala i zavolela
svoju profesiju koja mi nije bila prvi izbor.
U`ivala sam u radu sa mladim ljudima.
Posle sedam godina rada u srednjoj {koli
i na fakultetu, po~ela sam da radim u Ga-
leriji Bavljenje kulturnim menad`men-
tom vas direktno stavlja u svet umetnosti,
ali mo`e da bude inhibitorno kada je u pi-
tanju razvijanje li~nog umetni~kog poten-
cijala. U celoj toj promociji drugih umet-
nika  i njihovog rada, prosto nemate vre-
mena da boravite u ateljeu...

S. Novosel 

petak, 3. decembar 2021.IV V

MLADI U KULTURI I UMETNOSTI SAND@AKA

Tekst je deo projekta „Mladi u kulturi i
umetnosti Sand`aka“, koji se sufinansira
sredstvima iz bud`eta Republike Srbije,
Ministarstva za kulturu i informisanje. 
Stavovi izneti u podr`anom medijskom
projektu nu`no ne izra`avaju stavove 

organa koji je dodelio sredstva.

Novi Pazar - Aktuelna omladinska kul-
turna scena u Novom Pazaru je veoma do-
bra. Programi i manifestacije, koji se orga-
nizuju, dovoljno su kvalitetni i dinamika
je odgovaraju}a. Kao neko ko niz godina
radi i blisko sara|uje sa mladima kroz na-
stavu, upu}ena sam dovoljno u ono {to je-
su njihove potrebe u ovoj oblasti. Narav-
no, uvek postoji prostor za unapre|enje
postoje}ih i uvo|enje novih sadr`aja - oce-
njuje, za Sand`ak Danas, urednica izlo`be-
nog i tribinskog programa Galerije MMC
u Novom Pazaru, Amra Hod`i} Jejna.

Da li se u Novom Pazaru dovoljno
ula`e u kulturne sadr`aje za mlade?

- Ovaj grad ima puno mladih ljudi.
Zbog toga institucije - Kulturni centar,
Centar za decu i mlade „Duga“, Kancela-
rija za mlade, Muzej „Ras“, univerziteti, ali
i nevladine organizacije i ostala udru`enja
gra|ana, ula`u velike napore radi unapre-
|enja kulturnih sadr`aja namenjenih mla-
dima. U poslednjih desetak godina, napra-
vljen je veliki napredak u toj oblasti. Znat-
no je pove}an broj programa za mlade.
Republika i grad su pove}ali finansijska
ulaganja u infrastrukturu kulturnih insti-
tucija, koje realizuju programe za mlade.
U Nacrtu plana odr`ivog razvoja grada
Novog Pazara, za narednih deset godina,
predvi|eni su projekti koji pospe{uju
uklju~ivanje mladih u kulturne sadr`aje,
ali obuhvataju i afirmisanje kulturnih,
programskih i infrastrukturnih projekata.

Od aktuelnih sadr`aja za mlade, ko-
je posebno izdvajate?

- Na prvom mestu je Festival stvarala{tva
mladih, na kojem u~estvuju u~enici 21 obra-
zovno-vaspitne ustanove sa podru~ja grada.
Takmi~e se u kategorijama drame, recitova-

nja, ske~a, besede, filma, voditeljstva, hor-
skog i solo pevanja, plesa, folklora i likovnog
stvarala{tva. Festival je jedan od najboljih
na~ina priblì avanja kulture mladim ljudi-
ma, u cilju podizanja svesti gra|anima o
eti~kim i kulturolo{kim vrednostima. Za-
hvaljuju}i mnogim kulturnim i prosvetnim
radnicima, Festival je postao primer dobro
organizovane i uspe{ne manifestacije.

Pored ove manifestacije, Kulturni cen-
tar organizuje i Likovni salon mladih za li-
kovne stvaraoce do 35 godina starosti, za-
tim Smotru besedni{tva, De~iji festival
„Zlatna nota“... Svake godine dodeljuje se
knjì evna nagrada „Aladin Luka~“ za knji-
`evne stvaraoce do 27 godina iz zemlje i

regiona. Tu je sa kvalitetnim programima
i manifestacijama, koji zaslu`uju pa`nju,
Centar za decu i mlade „Duga“. Centar or-
ganizuje internacionalnu komunikacijsku
platformu Dijalog kafe, De~iju likovnu ko-
loniju „Grad slikan mlado{}u“, Summer
coloured festival, Likovno prole}e - de~iji
izlo`beni program. Od pre nekoliko godi-
na, dodeljuje knji`evnu nagradu „Mirsad
Duranovi}“ za najbolju pesmu mladih au-
tora. Zna~ajan udeo u kreiranju kulturnog
`ivota grada ima i nevladin sektor.

Koje sadr`aje mladima nudi Va{a
Galerija?

- Mladi su uvek dobro do{li u Galeriju
Multimedijalnog centra (MMC) i kao pu-
blika i kao stvaraoci, ali i kao kreatori kul-
turnih i umetni~kih sadr`aja. Kada plani-
ramo godi{nji izlo`beni program, vodimo
ra~una da su mladi likovni stvaraoci zastu-
pljeni kroz  samostalne projekte, posebno,
ako su prethodno, bili aktivni u kolektiv-
nom predstavljanju. Naravno, grupne iz-
lo`be, kao {to su Likovni salon mladih, Je-
senji likovni salon, studentske i izlo`be li-
kovnih udru`enja, ali i likovne kolonije,
mesta su gde je lak{e predstaviti svoj rad.
Tu se radi i produkciji i prezentaciji samo
jednog rada, a ne celog projekta za koji je
potrebno mnogo vi{e vremena, truda i fi-
nansijskih sredstava. Posebno bih izdvoji-
la, Likovni salon mladih, koji predstavlja
presti`nu demonstraciju likovnog stvara-
la{tva mladih umetnika koji `ive i rade u
oom regionu. Cilj ovog programa je pro-
mocija umetnosti mladih i njihova inicija-
cija u svet likovne umetnosti.

Za{to, ba{, izdvajate tu manifestaciju?
- Likovni salon mladih je bijenalnog

tipa i odr`ava se du`e od 25 godina. Fo-
kusiran je na stvaraoce mla|e od 35 go-
dina starosti. Jedna je od najva`nijih li-
kovnih manifestacija u ovom kraju. Na
tom programu predstavljamo ve} afir-
misane mlade umetnike, ali otkrivamo i
nove talente, koji su odskora na likovnoj
sceni. Povezujemo mlade kreativce, a cilj
nam je da uputimo na zdravu komuni-
kaciju preko umetnosti. Likovni salon
mladih uvek uklju~uje impresivan broj
radova i napraviti stimulativnu selekci-
ju, koja je dovoljno jasna da prenese po-
ruku na koji na~in treba pristupati ozbilj-
nim kolektivnim izlo`bama kao {to je
ova, a izazov je i za nas organizatore.

Da li u Novom Pazaru ima dovoljno
mesta za alternativne kulturne sadr`aje?

Nova Varo{ - „Branislav i Persa“ naziv
je de~je predstave koju su u gradskoj Bi-
blioteci izveli u~enici Osnovne {kole
„Momir Pucarevi}“ iz Akma~i}a. Ko-
mad su po motivima Nu{i}eve „Auto-
biografije“ adaptirali nastavnici srpskog
jezika i knji`evnosti Mirjana Bo{kovi} i
Rade Tatovi}, a na autenti~an i zani-
mljiv na~in izvela grupa od desetak ~la-
nova dramsko-recitatorske sekcije koja
uspe{no ve} godinama unazad deluje
pri ovoj seoskoj osmoljetki. 

Mla|ani glumci su se potrudili da na
humoristi~an i interesantan na~in do-
~araju sve zgode i nezgode {kolske sva-
kodnevice. Na „maloj“ teatarskoj sceni
mati~ne Biblioteke demonstrirali su
svoj gluma~ki talenat, uz puno smeha,

dobre energije, pozitivnih vibracija i po-
ruka, ali i kriti~kih „strelica“ na anoma-
lije i negativne pojave u savremenom
srpskom dru{tvu i njegovom mentali-
tetu.  Predstavu su upotpunile i ulep{a-
le prelepe muzi~ke sekvence i efekti, a
sav trud mlade gluma~ke trupe i njiho-
vih mentora novovaro{ka publika na-
gradila je aplauzima i pozivima za neka
nova umetni~ka dru`enja.

- Korona nas je u poslednjih godinu
i po dana spre~ila da nastavimo sa ra-
nije uvedenom praksom da {to ~e{}e
ugostimo talentovane recitatore i
glumce iz seoskih osnovnih {kola, koji-
ma su kulturni sadr`aji re|e odnosno
te`e dostupni. Ova predstava je, ipak,
dokaz da sa tradicijom nastavljamo, uz

po{tovanje svih propisanih epidemio-
lo{kih mera, a sve sa ciljem populariza-
cije i afirmacije kulturnog stvarala{tva

mladih i u ruralnim sredinama - ka`e
direktorka ovda{nje Biblioteke Milana
Jeli}. R. P. 

Nova Varo{ - Novovaro{ki ljubitelji pi-
sane re~i imali su priliku da se ovih dana
upoznaju sa knji`evnim stvarala{tvom
Igora Marojevi}a, jednog od najplodono-
snijih savremenih srpskih pisaca i dobit-
nika brojnih presti`nih nagrada za pro-
zu. Autor je bio gost gradske Biblioteke i
doma}oj publici je premijerno predstavio
zbirku pri~a „Sve za lepotu“, koja je u iz-
danju Derete svetlost dana ugledala samo
dan pre promocije u Novoj Varo{i.

Nova Marojevi}eva knjiga kroz ~itavu
plejadu prili~no kontroverznih likova
odnosno istorijskih li~nosti (od Federika
Garsije Lorke preko ]i}oline do Anta Pa-
veli}a), kao i razli~itih tematskih celina,
osvetljava pojam lepote, ali u {irem kon-
tekstu i iz vi{e uglova. Epohe koje knjiga
„Sve za lepotu“ pokriva prostire se od
razvoja interneta u apsurdnosti srpske
tranzicije, {verca i ratova devedesetih,
razvoja isto~noevropske i srpske kine-
matografije i pornografije, preko poku-
{aja Dr`avne bezbednosti da hapsi naci-
onalisti~ku emigraciju u doba Jugoslavi-
je, do predve~erja, po~etka i tokom Dru-
gog svetskog rata, [panskog gra|anskog
i Velikog rata... 

- Knjiga je zbirka ukupno 17 pri~a, ali
mo`e da se ~ita i kao roman o najrazli~i-
tijim vidovima lepote. Ve}ina narativa
sme{tena je u 20. i 21.vek, knjiga verovat-
no nema `anr, a u su{tini je pomalo gro-
teskna realnost. U korice knjige su spako-
vane moje ve} objavljene pri~e koje ima-
ju koncept lepote i one koje sam naknad-

no dopisao. Zajedni~ka im je lepota i nje-
no najrazli~itije poimanje. Od ljubavi do
preljube, lepog sna, „lepog“ samoubistva,
lepe traume, lepog filma, lepote me|u-
ljudskih odnosa, individualizma, lepote
unutra{njeg sveta ili zajedni{ta ...Sve je le-
pota i za lepotu, pa i sam `ivot. Zato po-
{tujem i junake ovih pri~a, bilo da su do-
bri, manje dobri ili zli. Svi imaju pravo na
svoje shvatanje lepote - rekao je na pro-
mociji Marojevi}. 

Autor se, ina~e, osvrnuo i na svojih
pre|a{njih 14 knjiga. Posebno mesto u
Marojevi}evom knji`evnom mozaiku
svakako zauzima roman „Ostaci sveta“
za koji je lane dobio ~ak pet priznanja,
me|u kojima je i nagrada „Me{a Selimo-
vi}“. Pisac je govorio i o trendovima na
srpskoj knji`evnoj sceni, autorima koji
nedovoljno ~itaju druge da bi sami izbe-
gli op{ta mesta, kriti~arima koji su, kako
ka`e, prema njemu isuvi{e blagonakloni,
njegovoj potrebi da se kloni stvaranja
konvencionalnih dela, ve} da izmisli ne-
ki svoj izraz kao {to je ulan~ani skaz.

- Pisac mora da ima ambiciju i uzla-
znu putanju, da u svakoj novoj kreaciji
prevazi|e sam sebe, kako u knji`evnoj
karijeri, tako i u ̀ ivotu. A danas je u Srbi-
ji dobar ambijent za pisanje jer ima pre-
vi{e materijala. Realnosti koju je nemo-
gu}e izmisliti ili osmisliti. Ovakvu gro-
tesknu realnost niko nikad nije mogao
da predvidi. Zato je u Srbiji danas dobro
za pisanje, ali nije dobro za `ivljenje -
smatra Igor Marojevi}. R. P. 

Posebno ponosna 
na Likovni salon mladih:
Amra Hod`i} Jejna
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Ni danas nije lako 
„Ni danas nije lako posle studija umetnosti. Ne samo kod nas u gradu, ve} u celoj ze-

mlji. U Novom Pazaru, zahvaljuju}i postojanju dve katedre za likovnu umetnost, na In-
ternacionalnom i  Dr`avnom univerzitetu, veliki broj mladih ljudi je uspeo da stekne
akademsko obrazovanje u oblasti likovne umetnosti. To je, s jedne strane, obogatilo i
unapredilo likovnu scenu Sand`aka i uop{te kulturni ̀ ivot grada. Sa druge strane, po-
stalo je jo{ te`e zaposliti se u struci. Lak{e je prezentovati svoj rad danas i to, najvi{e, za-
hvaljuju}i postojanju dru{tvenih mre`a i interneta. Lak{e se dobijaju sredstva za umet-
ni~ke projekte, jer su otvoreni razli~iti me|unarodni fondovi i pove}ana je mobilnost
umetnika, {to nije bio slu~aj pre dvadeset godina“, ka`e na{a sagovornica porede}i po-
lo`aj mladih u kulturi ranije i danas.

Biografija
Amra Hod`i} Jejna ro|ena je u Pri{tini.

Gimnaziju je zavr{ila u Novom Pazaru, a
osnovne studije grafi~kog dizajna na Fakul-
tetu likovnih umetnosti i Engleski jezik i knji-
`evnost na Filolo{kom fakultetu u Pri{tini.
Magistrirala je 2008. na Univerzitetu u No-
vom Pazaru, a doktorirala 2016. godine na
Filozofskom fakultetu Univerziteta u Novom
Sadu. Radila je kao profesorka engleskog je-
zika u dve novopazarske srednje {kole i bila
je asistentkinja za taj predmet na Internacio-
nalnom univerzitetu u Novom Pazaru. Obja-
vila je devet nau~nih radova. Ima trinaesto-
godi{nje radno iskustvo kulturnom menad`-
mentu i likovnoj umetnosti. Priredila je ~eti-
ri samostalne i u~estvovala na vi{e kolektiv-
nih izlo`bi u zemlji i inostranstvu. U~estvo-
vala je na ~etiri likovne kolonije. ^lanica je
SULU i NULUS.

Predstava „Branislav i Persa“ u izvo|enju osnovaca iz Akma~i}a 

Aplauzi za mlade glumce 

Nakon premijere u
gradskoj biblioteci

Igor Marojevi} u Novoj Varo{i predstavio svoju novu knjigu 

Sve za lepotu
Zbirka pri~a jednog od najplodonosnijih srpskih pisaca 

osvetljava pojam lepote u {irem kontekstu i iz razli~itih uglova 

Sa promocije u gradskoj biblioteci 

NA[A PRI^A

Prijepolje - Re{avanje goru}eg proble-
ma prijepoljske op{tine, opasnog rugla,
divlje deponije na ulasku u grad, od
2018. godine pre svega je zavisilo od agil-
nosti nadle`nog ministarstva i Vlade Sr-
bije. Naime, Vlada Republike Srbije 7. ju-
na 2018. godine donela je Odluku o za-
jedni~kom obezbe|ivanju i sprovo|enju
upravljanja otpadom. Odlukom je odre-
|eno na koje }e postoje}e regionalne sa-
nitarne deponije jedinice lokalne samou-
prave da odla`u otpad. Osnovni razlog za
dono{enje ove Odluke je potreba i nasto-
janje da se unapredi sistem upravljanja
otpadom i ubrzaju promene u skladu sa
utvr|enim prioritetnim ciljem u oblasti
za{tite `ivotne sredine. Da bi se sve ovo
realizovalo, bio je potreban projekat sa-
nacije i rekultivacije deponije Stanjevina,
jednog od najgorih smetli{ta u Srbiji. Pre
dve godine prijepoljska op{tina se na{la
me|u onima koje su u{le u prioritete za
obezbe|ivanje sredstava koja bi omogu-
}ila izradu projekta sanacije i rekultiva-
cije Stanjevina. Sredstva za ove namene
usmerena su iz Zelenog fonda koji je ras-
polagao sa oko 100 miliona dinara na-
menjenih lokalnim zajednicama za una-
pre|enje za{tite `ivotne sredine i upra-
vljanja otpadom. Prijepolju je pripao
maksimalan iznos, odnosno oko 80 od-

sto vrednosti projekta, koja je iznosila
oko tri miliona dinara. Najavljeno je da
bi projekat mogao da bude gotov do kra-
ja 2019. godine. Uporedo je raspisan i
tender za izgradnju transfer stanice za
~etiri op{tine.

Iako se o~ekivalo da sanacija po~ne
ve} po~etkom 2020. godine, to se nije do-
godilo. Na to je svakako uticala vanredna
situacija zbog pandemije korona virusa,
a potom su do{li i izbori. Nova lokalna
vlast je konstituisana u avgustu pro{le go-
dine i jedan od prioriteta bile su upravo
Stanjevine. Zahvaljuju}i sporazumu tri
op{tine da se prijepoljsko sme}e deponu-
je privremeno na lokaciju koju ve} godi-
nama koriste Priboj i Nova Varo{, Stanje-
vine su ve} u novembru pro{le godine za-
tvorene. Bio je to, moglo bi se re}i i mali
praznik za Prijepoljce i veliki „plus“ za
op{tinsko rukovodstvo. Ministarka za za-
{titu ̀ ivotne sredine Irena Vujovi} pose-
tila je Prijepolje i uverila se da je ulaganje
u sanaciju Stanjevina neophodno. JKP
„Lim“ svakodnevno od novembra pro{le
godine do lokacije Duboki Potok odvozi
od 10 do 15 tura komunalnog otpada ali
su se sve tri op{tine obavezale da }e ovu
privremenu i nesanitarnu deponiju ade-
kvatno odr`avati, {to je tokom protekle
godine maksimalno ispo{tovano.

A Stanjevine? Ve} u martu ove godi-
ne po~ela je prva faza sanacije prema
projektu koji je u me|uvremenu izradio
tim Arhitektonsko-gra|evinskog institu-
ta iz Novog Sada. Predsednik op{tine
Vladimir Babi} potpisao je ugovor sa
u`i~kim preduze}em „Jedinstvo“ ~ija je
vrednost 33 miliona i 887 hiljada dinara.
Zaklju~enim poslom obuhva}ena je pr-
va faza sanacije kojom je predvi|ena za-
{tita lokacije od daljeg rasipanja sme}a.

Koliko dr`ava podr`ava re{avanje go-
ru}eg ekolo{kog problema ne samo za pri-
jepoljsku ve} i za susedne op{tine, potvr-
dio je dolazak predsednice Vlade Srbije
Ane Brnabi}. Obra}aju}i se prisutnim Pri-
jepoljcima i medijima, ona je, otvaraju}i
ponovo {arampovski most posle nekoliko
godina sanacije ovog objekta, izjavila: „Sta-
njevine su bile muka za vas, a bruka za sve
nas“. Kazala je i da o~ekuje izgradnju oba-
loutvrde na mestu gde je bila deponija. Mi-
nistarka za ekologiju Irena Vujovi}, kojoj
je povodom Dana op{tine dodeljeno  pri-
znanje po~asni gra|anin Prijepolja, iska-
zala je zadovoljstvo {to je deponija u Sta-
njevinama zatvorena. „Treba da budemo
ponosni {to budu}im generacijama ne
ostavljamo smetli{te ve} zelenu oazu. Za-
jedno sa svojim timom zapo~ela sam veli-
ku ekolo{ku borbu ba{ ovde. Ovo je novi

pristup za{titi ̀ ivotne sredine u Srbiji koja
}e time do ìveti veliki preobra`aj kroz ula-
ganje u zelene projekte“, rekla je ministar-
ka i najavila nove „zelene projekte“ koji }e
„ista}i jo{ vi{e lepote Prijepolja.

Stanjevine su u me|uvremenu posta-
le „zeleno brdo“. Oni koji su znali kako je
bilo, ne mogu da prepoznaju ulazak u
grad. Oni koji prvi put prolaze, nikada ne
bi pomislili da je ba{ tu, pre samo godinu
dana, bilo jedno od najru`nijih smetli{ta
u Srbiji, ako ne i u celom regionu. Prva fa-
za je zavr{ena. Bilo je potrebno preko 10
hiljada kubnih metara raznog materijala
za prekrivanje lokacije. Prikupljeno je pet
hiljada tona otpada. Zelenilom je prekri-
vena povr{ina od ~etiri hiljade kvadrata,
zasa|eno je 300 tuja. Postavljeno je 13 iz-
voda za deponske gasove, a lokacija ima
sada i dve metalne kapije. Verovatno je
malo ko o~ekivao da }e za godinu dana,
uz ulo`enih oko 34 miliona dinara iz op-
{tinskog bud`eta, Stanjevine umesto br-
da sme}a, postati zeleno brdo. Prijepolje,
ba{ kao i tri susedne op{tine, o~ekuje
Transfer stanicu u okviru budu}e Regio-
nalne sanitarne deponije „Banjica“ gde }e
se prikupljati i selektovati otpad. To je jo{
jedan korak ka pribli`avanju savreme-
nim na~inima upravljanja otpadom.

Indira Had`agi} Durakovi}

Prijepolje posle vi{e decenija kona~no bez divlje deponije Stanjevine 

Zeleno brdo umesto brda sme}a

Amra Hod`i} Jejna, urednica izlo`benog i tribinskog programa Galerije MMC u Novom Pazaru

Kvalitetna kulturna scena

Druga~ija slika: Nekada i sada
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Prijepolje - Godinama, u nekoliko
skup{tinskih saziva, odbornici sa podru~-
ja Brodareva ukazivali su da je groblje na
Rosuljama premalo, da mora da se pro{i-
ri kako bi moglo da i dalje slu`i nameni.
Gotovo da i nije bilo nekih reakcija na
ovu ~injenicu, sve do pro{le jeseni, kad je
raspisana javna nabavka za izgradnju
groblja. Me|utim, radovi su stali zbog
prijave gra|ana da ne{to“ne {tima“. ^e-
kalo se i mi{ljenje nadle`nog ministar-
stva. Radovi su ovih dana nastavljeni

Javna nabavka za izgradnju groblja u
Brodarevu raspisana je 22.oktobra pro{le
godine, a rok za podno{enje ponuda bio
je 17.novembar iste godine. Posao je po-
veren preduze}u „Rov~anin in`enjering“
koje je imalo najpovoljniju ponudu od
oko 10,5 miliona dinara (sa PDV-om).
Mesno groblje u Brodarevu podrazume-
va izgradnju muslimanskog mezarja, ka-
paciteta oko 1200 mesta i pravoslavnog
groblja sa oko 200 grobnih mesta. Proje-
kat predvi|a i izgradnju ograde, behaton
staza i ivi~njaka sa klupama, zelenilom i
~esmama na ulaznim kapijama. U me|u-

vremenu, prilikom izgradnje, uvi|eno je
da se pojavila povr{inska i podzemna vo-
da koja bi pravila velike probleme u ka-
snijem period, pa je u dogovoru sa nad-
zorom, lokalna samouprava dala sagla-
snost izvo|a~u radova da izgradi drena-
`ni sistem celom du`inom groblja.

Me|utim, sa prole}em stigle su pritu`be
nekih me{tana da se ne radi kako treba, da
ograda nije prema projektu i radovi su sta-
li. O ~emu je re~, pitali smo tada Armina
Mujezinovi}a, ~lana Op{tinskog ve}a.

- Po prijavi jednog gra|anina, na te-
ren je iza{la nadle`na inspekcija i utvrdi-

la da je za jedan mali deo potpornog zi-
da potrebna gra|evinska dozvola, dok za
ceo kompleks groblja ne treba gra|evin-
ska dozvola ve} samo re{enje koje je
uredno pribavljeno. Op{tinsko ve}e se
obratilo Ministarstvu za gra|evinarstvo,
saobra}aj i infrastrukturu ukazuju}i da
ovde nije re~ o potpornom zidu, ve} sa-
mo o ogradnom zidu, ukazao je Mujezi-
novi}, koji je i sam arhitekta i zadu`en je
za ovu oblast u Op{tinskom ve}u.

Posle gotovo pet meseci radovi su na-
stavljeni. O~igledno da su obezbe|eni svi
uslovi za to. Armin Mujezinovi} raspo-
la`e sa detaljnijim informacijama.

- Projekat koji je ura|en 2015. godine
preba~en je u elektronsku formu i kao ta-
kav, po novom zakonu, predat za gra|e-
vinsku dozvolu. Izdata je gra|evinska do-
zvola, prijavljeni su radovi sve po adekvat-
noj proceduri i nastavljeni po prvobitnom
predmeru i po ve} zavr{enoj javnoj nabav-
ci, tako da se nisu menjale vrednosti rado-
va. Zavr{etak se o~ekuje za dvadesetak da-
na, ako vremenski uslovi dozvole, kazao je
Mujezinovi}. I. Had`agi} Durakovi}

Nastavljeni radovi na groblju u Brodarevu

Pro{irenje neophodno:
Groblje na Rosuljama

Fo
to

: I.
 H

.



petak, 3. decembar 2021.VI

Prijepolje - „Samo da ne uprska-
mo“, slikovito je kazao predsednik op-
{tine Prijepolje Vladimir Babi} na sed-
nici Skup{tine op{tine. Ukazao je da
„nemamo rezervnu op{tinu, da svi
moramo biti dobronamerni, da su
mnogi projekti pokrenuti, da se neki
izra|uju, da su obezbe|ena sredstva,
da ima para ali da sve zavisi od na{e
agilnosti, odnosno agilnosti slu`bi i od-
govornih koji moraju da rade svoj po-
sao“. Va`no je, kazao je Babi} da smo
u „fokusu“ dr`ave i ministarstava i da
se po~inju realizovati obe}anja koja je
dao predsednik dr`ave Vu~i} prilikom
posete Prijepolju.

Re~ je o investicijama koje sti`u ma-
hom sa nivoa dr`ave. Me|utim, ono {to
se odnosi na lokalne probleme i lokalna
ulaganja, a ti~e se investicija, to ne stoji
najbolje i sa time se slo`io i sam pred-
sednik op{tine, koji slikovito re~e da se
napreduje „mic po mic, samo {to se mic
odu`io“. Za{to se odu`ilo? Pa, zato, {to
neke slu`be ne rade svoj posao, zato {to
fale dozvole, zato {to nisu re{eni na vre-
me imovinsko pravni odnosi, zato {to
nema projekata na vreme, zato {to se
kasni za korak zbog „nekog nedostaju-
}eg papira“. Da je to tako svakako naj-
re~itije govori podatak da se, za razliku
od prihoda, plan realizacije rashoda ne-
}e ostvariti u ovoj godini. Naime, anali-
za izvr{enja bud`eta za devet meseci po-
kazuje da je suficit pre{ao 400 miliona
dinara, a u ovu godinu, iz pro{le je pre-
neto preko 200 miliona dinara. To zna-
~i da mnoge investicije ne}e biti realizo-

vane, a bud`etirane su za ovu godinu.
To su uglavnom putni pravci.

Ono {to je tako|e na ovoj sednici bi-
lo u fokusu je Op{tinska uprava. Ali pr-
vi put nije bilo ni re~i o izve{taju o radu
za pro{lu godinu, ve} je posle pravog
pledoajea na~elnika Miodraga ]ubi}a,
koji je najavio zna~ajne promene u slu-
`bama i inovacije, usledilo vi{e
reagovanja na rad slu`bi,
ali i na neke delove iz-
laganja na~elnika.
Vrlo o{tar bio je
odbornik M. Jova-
novi} (SRS), koji
je pitao za{to ni-
ko ne a`urira op-
{tinski sajt, za{to
tamo stoje podaci
koji su neta~ni i koji
dezavui{u javnost. Po-
sebno se osvrnuo na
„slu~aj“ gradnje i proteste
gra|ana, koji je stigao i do nadle`nih
ministarstava, te je zapitao za{to je su-
spendovan samo gra|evinski inspek-
tor, a ne odgovaraju odgovorni u toj
slu`bi koji su izdavali re{enja i dozvole,
spominju}i i pona{anje prema gra|a-
nima sa kojima je izostao razgovor, ia-
ko su zainteresovana strana. 

Predsednik op{tine Babi} je reago-
vao, isti~u}i da je nezadovoljan ova-
kvim izlaganjem odbornika, naveo je
da se mora rukovoditi ube|enjima. Na
prvom mestu je to „vera u Boga“, po-
tom „li~ni moral“ a onda „zakoni i nji-
hovo sprovo|enje“. Uveren je, kako re-
~e, da }e se ceo slu~aj re{iti u skladu sa
zakonskim propisima. Sa delom izlaga-
nja na~elnika ]ubi}a nisu se slo`ili jo{
neki odbornici. Zulkefil Sadovi} (DPS)
i Oliver Mrdakovi} (Pokret za ~isto Pri-
jepolje) ukazali su da nije korektno {to
na~elnik isti~e broj ljudi koji rade u Op-
{tinskoj upravi, a koji imaju vi{e od 50
godina, te da se ne smeju diskriminisa-
ti ljudi zbog starosti jer je to mobing.

Kao i na prethodnoj i na ovoj sedni-
ci se razgovaralo o realizaciji aktivnosti
JKP „Lim“ u odnosu na plan. ̂ ule su se

sli~ne primedbe, opet je u „fokusu“ bila
dotrajala mehanizacija, divlje deponije,
gomilanje kabastog otpada po gradu,
nedostatak radnika u ~isto}i. Ali kao da
se opet olako pre{lo preko „cifara“ koje
opominju. Njih je jo{ jednom naglasio
v. d. direktora D`evad Beganovi}. Op-
{tinsko ve}e nije prihvatilo pove}anje
cena grejanja korisnicima kojima ovo
preduze}e pru`a usluge, kao ni korekci-
ju ostalih komunalnih cena koje su naj-
ni`e u okru`enju, ako ne i u Srbiji. 

Posledica ovakve „socijalne ekono-
mije“ je svima jasna: mazut je za 60 da-
na poskupeo 50 odsto. Cena industrij-
ske struje pove}ana je duplo. Kalkula-

cija:godi{nje je za struju ovo javno
preduze}e izdvajalo od sedam do devet
miliona, sada }e to biti duplo. Pojavi}e
se oko 50 miliona dinara uve}anih ras-
hoda zbog cene grejanja. [ta }e se desi-
ti? Beganovi} je predo~io da do polovi-
ne marta, ako se stanje ne promeni, ovo
preduze}e ne}e imati sredstava za gori-
vo koje je potrebno kamionima (zna~i
i sme}arama). Neko je podsetio da je
ovom preduze}u „skra}ena“ dotacija za
15 miliona dinara iz bud`eta, posle pr-
vog ovogodi{njeg rebalansa. Na kraju
sednice predsednik op{tine ali i ~lanovi
Op{tinskog ve}a taksativno su nabroja-
li sve {to se trenutno radi na projekti-

ma, investicijama, {ta se realizuje od
onoga {to je obe}ao predsednik dr`ave
Aleksandar Vu~i} prilikom posete Pri-
jepolju, u maju ove godine. Gas do Pri-
boja sti`e do kraja slede}e godine, da-
kle za o~ekivati je i do Prijepolja. Mapi-
rana je jo{ jedna industrijska zona. Ra-
di se projekat za put do manastira Mile-
{eve i regulaciju korita Mile{evke. Tu su
i putni pravci do turisti~kih destinacija
koji su u stra{nom stanju, projekti za
seoske vodovode, adaptacije {kola. Sve
to i jo{ mnogo toga, samo treba imati,
kako naglasi{e, strpljenja jer je ova vlast
iza sebe ostavila tek jednu godinu.

Indira Had`agi} Durakovi}

Nova Varo{ - Op{tinska uprava je or-
ganizovala javnu raspravu o nacrtu bu-
d`eta za narednu godinu kako bi pru-
`ila priliku gra|anima da daju svoj sud
o tome kako bi trebalo tro{iti narodne
pare. Raspravi su, me|utim, ba{ kao la-
ne, u najve}em broju prisustvovali
predstavnici direktnih i indirektnih ko-
risnika bud`eta - {kola, ustanova kultu-
re, sporta , javnih op{tinskih slu`bi i
preduze}a. Tako da se name}e pitanje
da li ovakva vrsta skupova o jednom od
najva`nijih pitanja za same gra|ane
Nove Varo{i, uop{te ima smisla. Prema
predlogu bud`eta za 2022. godinu, na
koji }e kona~nu saglasnost sredinom
decembra dati odbornici Skup{tine op-
{tine, u op{tinsku kasu trebalo bi da se
slije 775.550.000 dinara. 

- I ove godine je bud`et razvojnog
karaktera, sa investicionim trendom,
ali i socijalnim komponentama - sma-
tra predsednik op{tine Radosav Vasi-
ljevi}, koji je na javnoj raspravi istakao

da }e vlasti nastaviti da ula`u prema
prioritetima. „U fokusu }e biti vodo-
snabdevanje, kako po selima, tako i u
gradu, jer je to trenutno goru}i pro-
blem na{ih gra|ana. Investira}emo i u
infrastrukturne objekte, putnu mre`u,
turizam, poljoprivredu, obrazovanje,

zdravstvo, socijalnu i de~ju za{titu, a
ne}emo naravno zapostaviti ni kultu-
ru, sport, medije, civilni sektor, razvoj
lokalne zajednice, politi~ki sistem“, do-
daje Vasiljevi}.

Javnu raspravu su obele`ile primed-
be sportskih radnika, koji su ocenili da

u bud`etu nema sredstava opredelje-
nih za organizaciju MOSI, ~uli su se i
zahtevi za intenziviranje radova na iz-
gradnji vodova u Bo`eti}ima, kao i hit-
nu rekonstrukciju vodovodne mre`e u
kompletnoj tre}oj i delimi~no ~etvrtoj
visinskoj zoni u gradu. Zatra`ena je i

obnova {kole u Amzi}ima, a bilo je i
negodovanja {to u bud`etu za 2022. ni-
su uve}ana sredstva za informisanje
odnosno projektno sufinansiranje me-
dija. 

- Sredstva za MOSI nismo planirali
ovim nacrtom, jer nismo sigurni ni da
li }e manifestacija biti odr`ana zbog
nepovoljne epidemiolo{ke situacije.
Ukoliko se Igre, ipak, budu organizo-
vale, novac }emo obezbediti rebalan-
som i uz podr{ku dr`ave. Kada je re~ o
vodosnabdevanju MZ Bo`eti}i, do kra-
ja 2021.u projekat }emo ulo`iti oko 40
miliona dinara, koliko planiramo i za
realizaciju druge faze radova u nared-
noj godini, a sve kako bismo re{ili pro-
blem u naj`ednijim selima na ovom
podru~ju. Za sanaciju gradske vodo-
vodne mre`e u tre}oj visinskoj zoni
najpre je potrebno uraditi projekat -
odgovorio je na primedbe i sugestije
predsednik novovaro{ke op{tine. 

R. P. 

Sednica Skup{tine op{tine Prijepolje

„Samo da ne uprskamo“

Suficit je 
pre{ao 400 miliona 

dinara, a u ovu godinu,
iz pro{le je preneto
preko 200 miliona 
dinara. To zna~i da

mnoge investicije ne}e
biti realizovane

Bez poskupljenja
grejanja: Sednica
SO Prijepolje

Na skupu uglavnom bud`etski korisnici: S javne rasprave u zgradi SO 

Minuta
}utanja za
Zukorli}a 

Na po~etku sednice minutom
}utanja odata je po{ta preminulom
potpredsedniku Narodne skup{tine
Srbije i predsedniku SPP Muameru
Zukorli}u.

Javna rasprava o predlogu novovaro{kog bud`eta za 2022. godinu 

Op{tinska kasa pod lupom gra|ana 
Bud`et od oko 776.000.000 dinara razvojni sa investicionim trendom, ka`u u op{tinskoj upravi 

Fo
to

: I.
 H

.



petak, 3. decembar 2021. VII

SPORT

Novi Pazar - Bez stranca nema udar-
ca. Nije {tamparska gre{ka, dobro ste
pro~itali parafraziranu narodnu umo-
tvorinu. Nigde se bolje nije primila ne-
go u profesionalnim, pa i poluprofesi-
onalnim sportskim klubovima. Pomo-
darstvo ili preka potreba, tek po ovom
pitanju oti{lo se toliko daleko da i klu-
bovi skromnijih ambicija ne mogu da
se zamisle bez njih.  

Mnogo je primera naro~ito u klubo-
vima koji bi da imaju za nijansu {iru
ulogu od epizodne u kojima stranci br-
`e nego se iko nadao pre|u put od ve-
likog poja~anja do ogromnog razo~a-
ranja. U pore|enju sa finansijskim ala-
ma u doma}im okvirima, a takvi su
fudbalski i ko{arka{ki sastavi ve~itih ri-
vala, novopazarski klubovi elitnog ran-
ga „pecali“ bi strance po preporuci ili
tako {to bi protr~ali kroz na{minkane
video snimke. Bilo je i lakovernih po-
teza koji bi se na kraju zavr{ili onom
~uvenom - al’ nam uvali{e. Nije Novi
Pazar najgore pro{ao prilikom izbora
,,zvezda“, ali da je bilo kupovine ma~a-
ka u d`aku, i te kako jeste.

Vrata strancima prvi je otvorio fud-
balski klub. Izuzmemo li Bruna Mato-
sa i Abdulaja Sisea pogodaka nije bilo.
Najbolja odbojka igrala se bez preko-
grani~nih igra~a, kad su po~eli da do-
laze vi{e su bodova odneli nego doneli
(Alomija i Oufani). Tek tada postalo je
razumljivo da je vrhunski doma}i igra~
i kad tra`i najve}u platu jeftiniji od
stranca. Odlazak Hamzagi}a  nikako
nije mogao da se nadomesti, iako je
Tup~i za kratko vreme ostavio sasvim
dobar utisak, za razliku od Saboa. 

Nije se proma{ilo ni sa tehni~arom

Lesikom, pa ipak kad se zna koliko je
novca trebalo izdvojiti prvo za sertifi-
kate, potom i za plate tim igra~ima, vi-
{e je nego logi~no {to je Novi Pazar dve
godine nakon takvih vratolomija pri
dnu drugog ranga takmi~enja. Lepo je
{to su velika dugovanja svedena na nu-
lu i nimalo nije lepo {to je jedan tako
uspe{an klub si{ao gotovo bez borbe sa
najvi{e scene sa malim izgledima da se
na nju u skorije vreme vrati.

I najbolja ko{arka u Pazaru se igra-
la kad u timu nije bilo stranaca. Majkl
Melori }e se najdu`e pamtiti, najvi{e
po tome {to je upao u sastav koji je i
bez stranaca imao mo}. Njegov suna-
rodnik Aleks Merzet po tome da nika-
ko nije mogao da ukapira da biti stra-
nac u Srbiji, a verovatno je tako i u sva-
koj drugoj zemlji, zna~i da mora{ da
bude{ dvaput bolji od doma}eg igra~a
na svojoj poziciji. Kajron Meklur to tek
nije bio, kao ni Simeon Karter. Jedini
za koga bez uvijanja mo`e da se ka`e -
bez stranca nema udarca, to je Patrik
Rembrent. 

Danas se Novi Pazar mo`e pohvali
sa tri superliga{a, {to zna~i da je potre-
ba za strancima umanjena, ali nije pre-
stala. U poslednjih pet sezona nikad ih
nije bilo manje i nikad nije bila manja
vajda od njih. Tamirlan D`amalutdi-
nov, Rus - Dagestanac, trenutno jedini
stranac u novopazarskom sportu, zgra-
bio je fudbalsku desetku na dresu i to
mu je do sada najve}i dostignu}e. One
bitnije brojke su vi{e nego skromne, od
17 utakmica odigrao je sedam od kojih
samo dve u po~etnoj postavi. U cifar-
skoj koloni mesta se na{lo jo{ za jedan
`uti karton. Imao je ju~e dobru priliku
da popravi utisak, jer se pretpostavlja
da je trener Radoji~i} u osmini finala
Kupa {ansu dao igra~ima sa klupe.

I pored toga {to joj mnogi osporava-
ju kvalitet Ko{arka{ka liga Srbije je za-
nimljiva strancima. U njoj igraju mom-
ci iz Francuske, Turske, Gruzije, Ukra-
jine... Ipak, za ko{arku sinonim su
Amerikanci. Zato i u najzaba~enijim
delovima sveta skoro da nema lige u ko-
joj oni kolo ne vode i po brojnosti i po
kvalitetu najzastupljeniji su i kod nas.
Neretko im je to i jedina preporuka, pa
i pored toga nema ko ne bi Amera u ti-
mu. Izuzmemo li one koji sti`u u evro-
liga{ke klubove ostalima je uz neke izu-
zetke novac najve}i motiv. Kad ga nema
u obe}anom iznosu i u dogovorenim
terminima pakuju se i odlaze. Kao {to
uglavnom ne razumeju za{to moraju da
budu dvaput bolji od doma}eg igra~a,
jo{ manje su im jasne situacije kad no-
vac kasni i trikovi koji prate te momen-
te - bi}e za pet dana, pa kad rok pro|e
do|e novi petodnevni produ`etak, i kad
ni to ne upali u igru se ubace Mika i Pe-
ra - u pri~i kad Mika doturi Peri, onda
}emo i mi tebi. Ta vrsta egzibicionizma
retko da }e vi{e i uspevati.

Kevin Ver bio je predvi|en za lidera
aktuelnog sastava Novog Pazara. Plej-
mejker je u ko{arka{kom svetu postao
poznat po jednoj od najte`ih i najbizar-
nijih povreda. Pre osam godina kao

najbolji defanzivac Luisvila na ~ijoj
klupi je sedeo ~uveni Majkl Kri`evski u
duelu protiv Djuka koji je vodila jo{
jedna trenerska legenda, Rik Pitino u
poku{aju da blokira protivni~kog igra-
~a do`iveo je takav prelom desne pot-
kolenice da su kosti virele. Od tada naj-
boljeg odbrambenog igra~a NCAA u
Novom Pazaru su o~ekivali mnogo vi-
{e od jedne dobre partije, u pobedi nad
OKK Beogradom ugradio je 36 indek-
snih poena, i to je bilo sve. 

Od devet utakmica odigrao je svega
pet i pred utakmicu na Zlatiboru do{lo
je do razlaza. Saop{teno je zbog nedi-
scipline, bilo to ta~no ili ne, tek klub je
ostao bez skupo pla}ene lokomotive.
Pre njega otpao je drugi Amerikanac
nigerijskog porekla Dejvid Onuora, e
tek od njega nije vi|eno ni{ta od onoga
{to ga je preporu~ilo za dolazak iz Plje-
valja. Kad je odlazio kao razlog nave-
deni su zdravstveni problemi, a utisak
je da je njegov najve}i problem bio
igra~ki. Kad se ovom dvojcu doda jo{
jedan Amerikanac Ostin Poup, s kojim
je ugovor precrtan tek nekoliko dana
uo~i po~etka lige posle jedne prijatelj-
ske utakmice na kojoj je ,,pokazao“ da
nije poja~anje, onda se do|e do za-
klju~ka da je prona}i ,,pravog Ameri-
kanca“ isto {to i iglu u plastu sena. I ta-
ko do|osmo do zaklju~ka - tri Ameri-
kanca, a nigde stranca i udarca. Trener
Darko Kosti} po odlasku Vera kratko i
jasno je rekao: ,,Nismo imali sre}e sa
strancima, treba nam neko poput Ve-
ra, ali neko ko se ne}e {etati po terenu“. 

U KLS trenutno bez stranaca su Slo-
des, Dunav, Sloga, Radni~ki iz Kragu-
jevca, Sloboda, Metalac i od skora No-
vi Pazar. Klubovi iz Kraljeva, Kragujev-
ca i U`ica su u samom vrhu, ostali bli-
`e dnu ili na dnu. Primer je takav da se
na osnovu njega mo`e doneti vi{e za-
klju~aka, osnovni je da nije bitno da li
je igra~ doma}i ili stranac, ve} da ima
kvalitet. Zar nije bolje i jeftinije biti os-
mi ili 14. bez stranca, nego osmi i 14. sa
strancem?I z lige ispadaju 15. i 16. tim.
Ne{to drugo je kad se cilja prvo i dru-
go mesto (vode u Superligu).

Novi Pazar je umesto Kevina Vera
anga`ovao Nemanju Nikoli}a (23) biv-
{eg igra~a Sparsa, Borca iz Banjaluke i
Igokee. U prvoj utakmici na terenu je
proveo skoro 19 minuta (sedmi igra~
po minuta`i), postigao je tri poena, za
dva je {utirao 3-1, za tri poena 2-0, upi-
sao dva skoka i tri asistencije. Kad se to
uporedi sa statistikom Kevina Vera
(prosek minuta u igri 32, prosek poe-
na 16 i asistencija {est na pet utakmi-
ca) za po~etak ne deluje nimalo ohra-
bruju}e, ali samo za po~etak. S druge
strane Vera nije bilo na gostovanjima
u Pan~evu i U`icu, oba me~a je Novi
Pazar izgubio. 

Me|utim, poslednja dva duela sa-
stav Darka Kosti}, bez stranaca, dobio
je u neizvesnim zavr{nicama, u Paza-
ru protiv Metalca (92:88) i u Beogra-
dom Slodesa (75:71) i oba duela su od-
lu~ili doma}i igra~i sa linije slobodnih
bacanja, Asmir Numanovi} i Altin
Islamovi}. Nije bezna~ajno.

U novopazarskim klubovima elitnog ranga trenutno nastupa samo jedan stranac

Spala knjiga na jedno slovo
„Nismo imali sre}e sa strancima, treba nam neko poput Vera, ali neko ko se ne}e {etati po terenu“, 

izjavio je trener ko{arka{a Darko Kosti}. Va`i i za druge klubove iz ovog grada

Prvoslav Le{evi}

Trenutno jedini
stranac u
novopazarskom
sportu: Fudbaler
Tamirlan
D`amalutdinov

O~ekivalo se da bude
vo|a ko{arka{a, ali je i
on razo~arao: Kevin Ver 
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petak, 3. decembar 2021.VIII

MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS

Period:
3 meseca - popust 10% 

= 546,00 din

6 meseci - popust 15%

=1.053,00 din

12 meseci - popust 20%

=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu

Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 

Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

PRIJEPOLJE - U Domu kulture u
Prijepolju u toku su radovi na
scensko tehni~koj adaptaciji male
sale u vrednosti od pet miliona
dinara. Planirano je da zanatski i
drugi stru~ni radovi budu okon~ani
do kraja godine, kada }e mala sala
dobiti potpuno novi izgled i tehni~ke
mogu}nosti za odr`avanje
raznovrsnih programa.

U okviru scensko tehni~ke
adaptacije bi}e nabavljena i
instalirana nova oprema za
bioskopske projekcije, scenska audio
i video oprema koja }e omogu}iti
odr`avanje programa zahtevnih
tehni~kih performansi. Uporedo sa
ovim poslovima, u Domu kulture su
u toku i radovi na redovnom
odr`avanju zgrade. Bi}e
rekonstruisani podovi i zidovi
baletske sale kao zidovi unutra{njih
hodnika u svim delovima zgrade.
Hodnici }e tako|e dobiti novo
osvetljenje po{to dosada{nja re{enja
nisu obezbe|ivala dovoljno svetlosti.
Dom kulture }e, kona~no, dobiti
ure|en i onaj radni prostor koji je
vidljiv uglavnom samo zaposlenima.

Radi se o sredstvima koja je
Ministarstvo kulture i informisanja
odobrilo op{tini Prijepolje u iznosu
od oko 10 miliona dinara po
konkursu „Gradovi u fokusu 2021“
raspisanom u decembru po{le
godine. Sredstva su namenjena
podsticanju lokalnog razvoja kroz
podr{ku godi{njim programima
kulturnih aktivnosti koje se realizuju
na teritoriji lokalnih zajednica. U
delu projekta koji se odnosi na
savremeno stvarala{tvo Ministarstvo
je odobrilo po pet miliona za
ure|enje i opremanje zgrade Doma
kulture, dok je ostatak namenjen
realizaciji aktivnosti u okviru
kompleksa manastira Mile{evo.

I. H. D.

Zna~ajno ulaganje u rekonstrukciju Doma kulture u Prijepolju

Mala sala dobija
novi izgled

Radovi uz podr{ku
Ministarstva kulture:
Dom kulture 

U Novoj
Varo{i 
korona u
mirovanju

Nova Varo{ - Korona u novova-
ro{kom kraju u poslednjih sedam
dana miruje. Bele`i se blagi pad
novoobolelih, a smanjio se i broj
pregleda u lokalnim kovid ambu-
lantama u odnosu na drugu polo-
vinu oktobra kada je zlatarski kraj
bio pod najja~im udarom infekci-
je. Rastere}eniji su i bolni~ki kapa-
citeti, ali nadle`ni upozoravaju da
je stanje sa kovidom 19 i dalje ve-
oma ozbiljno i pozivaju na oprez i
vakcinaciju. 

- Epidemiolo{ka situacija je jo{
uvek vrlo nestabilna. Broj dnevno
novoinficiranih poslednjih dana
jeste jednocifren, ali ima „iskaka-
nja“ , {to je signal da nema opu{ta-
nja. Primetno je, ipak, da se sma-
njio pritisak na kovid ambulante.
U trija`noj jedinici Doma zdravlja
dnevno  se obavi do 50 prvih i
kontrolnih pregleda, dok se taj
broj pro{log meseca znao popeti i
do 90. U Novoj Varo{i je trenutno
hospitalizovano desetak pacijena-
ta, ali je zato u u`i~koj Bolnici na
le~enju vi{e od 20 na{ih sugra|a-
na, ~ije su klini~ke slike prili~no
slo`ene - isti~u u ovda{njem Do-
mu zdravlja. Dodaju i da me|u
obolelima od kovida 19 ima i ne-
vakcinisanih  i vakcinisanih gra-
|ana, ali da znatno prednja~e ovi
prvi. Vi{e od 90 odsto hospitalizo-
vanih su nevakcinisani. R. P. 
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Pljevlja - Predsjednik Skup{tine
op{tine Pljevlja Dragi{a Soki} za da-
nas je sazvao 25. sjednicu lokalnog
parlamenta. Pred odbornicima se na-
lazi 17 ta~aka predlo`enog dnevnog
reda, me|u kojima niz o statutima lo-
kalnih javnih i komunalnih preduze-
}a, odluka o davanju saglasnosti na
Sporazum o finansiranju sa Progra-
mom Ujedinjenih nacija za razvoj,
imenovanju ulica...

O~ekuje se da odbornici prosrp-
skih stranaka pokrenu i pitanje zabra-

ne obilje`avanja dana ujedinjenja Sr-
bije i Crne Gore. Pljevaljske vlasti ko-
je predvodi DPS odbile su inicijativu
Nove srpske demokratije da u Pljevlji-
ma organizuju obilje`avanje Velike
narodne skup{tina srpskog naroda u
Crnoj Gori, poznatije kao Podgori~ka
skup{tina, koja je 26. novembra 1918.
godine usvojila odluku o ujedinjenju
sa Kraljevinom Srbijom, {to je bio
uvod u progla{enje Kraljevine Srba,
Hrvata i Slovenaca (SHS).

„Ovo je atak na trobojku, ovo je

atak na nacionalno dostojanstvo srp-
skog naroda, ovo je atak na zakon,
ovo je atak na slobodu mi{ljenja, ovo
je atak na kulturu, ovo je poslednja i
opro{tajna zabrana obilje`avanja uje-
dinjenja CG i Srbije u Pljevljima, ovo
je, po{tovani sugra|ani, ogoljeno lice
upla{enog DPS-a koji }e slede}e go-
dine, i vi{e nego zaslu`eno, biti po-
slat, jednom za svagda, tamo gdje mu
je i mjesto - na smetli{te pljevaljske
politi~ke scene“, saop{tava Nova srp-
ska demokratija Pljevlja. C. D. 

U Beranama 
obilje`eno ro|enje 
mar{ala @ukova

Berane - Predsjednik Op{tine Bera-
ne Tihomir Bogavac ugostio je pred-
sjednike i ~lanove bora~kih organizaci-
ja SOBNOR Crne Gore i OBNOR iz Ko-
tora, Podgorice, Bijelog Polja i Berana.
Prijem je, saop{tava informativna slu-
`ba Berana, organizovan povodom
obilje`avanja 125.godina od ro|enja
sovjetskog mar{ala Georgija Konstan-
tinovi~a @ukova. Bogavac i potredsjed-
nik Op{tine Darko Stojanovi}, istakli su
va`nost obilje`avanja ovog, kao i sva-
kog drugog datuma, koji napominje na
mukotrpnu borbu protiv fa{izma i ve-
liku pobjedu koja slavi ideju slobode,
tolerancije i razli~itosti.  Bogavac je ta-
ko|e naglasio da svaka bora~ka i druga
organizacija koja djeluje u Beranama
ima podr{ku lokalne samouprave, za-
klju~uje se u saop{tenju. C. D. 

Sjednica SO Pljevlja
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